
اخبار كشور

حمید حسام :
تشویق شهید همدانی مرا نویسنده کرد

مراســم رونمایی از کتاب »درجست وجوی مهتاب« نوشته حسین قرایی 
با موضوع زندگی ادیبانه حمید حســام با حضور جمعی از هنرمندان و اهالی 

ادبیات انقلاب اسلامی در حوزه هنری برگزار شد.
در این مراسم حســین قرایی نویسنده کتاب »در جست وجوی مهتاب« 
گفــت: ما هنرمنــد عصر انقــلاب را معرفــی نکرده ایم؛ گاهــی اوقات بچه  
حزب اللهی ها کتاب می نویســند و آنها را به بی ســوادی محکوم می کنند. ما 
هنرمندان انقلاب را روی دســت نگرفته ایم؛ باید هرکدام از هنرمندان انقلاب 
را ســر دســت بگیریم و درباره آن  ها در 10 ژانر و گونه مختلف هنری تولید 

محتوا داشته باشیم.
این نویســنده درخصوص حمید حســام و علاقه او به شهدا گفت: من تا 
زنده ام از حسام ها می نویسم چون حسام از شهدا نوشته است. حسام هنرمند 

عصر انقلاب اسلامی است که در ادامه باید کتاب های زیادی از او نوشت.
حمید حســام نیز در این مراسم به اشــاره به تشویق های شهید همدانی 
گفت: این قالب و روشــی که ما در نوشــتن کتاب هــای دفاع مقدس پیش 
گرفته ایــم در دو دهه پیش یک قالب ناشــناخته  بود. بعد از ســال های دفاع 
مقدس که لباس معلمی پوشیدیم دغدغه نوشتن داشتم؛ البته در فضای جبهه 
چیزهایی از خاطرات روزانه را می نوشــتم اما در دهه 1370 با تشویق شهید 

همدانی اولین کتاب را نوشتم.
وی افزود: شهید همدانی پیشنهاد دادند که حضرت آقا روی رمان تأکید 
دارند. داستانی را شهید همدانی گفتند که کتاب »راز نگین سرخ« را نوشتم. 
این کتاب به دســت محمدرضا سرشار و امیرحسین فردی رسیده بود و آنها 

در جلسه ای به قدری من را تشویق کردند که موجب ادامه فعالیت من شد.
فرهاد اصلانی: عده ای برای فرار از مالیات 

وارد سینما شدند
یک بازیگر گفت: اگر دولتی ها می توانند، بروند و جلوی کسانی را بگیرند 
که هر ســرمایه ای را صرفا برای فرار از مالیات و لابد سود کردن، وارد سینما 

کرده اند. بهتر نیست لااقل در مورد هر موضوعی حرف نزنید؟
فرهاد اصلانی، در گفت وگو با خبرگزاری دانشجو، اظهار کرد: دولتمردان 
ما کاری کرده اند که امروز عــده ای بدون هر ضابطه، به خصوص برای فرار از 
مالیات شان، نه تنها به راحتی وارد سینما و فیلمسازی شده اند بلکه همین عرصه 

فیلمسازی را هم خراب  کرده اند.
بازیگــر »مختارنامه« ادامه داد: اگر متولیان مــا می توانند بروند و جلوی 
کســانی را بگیرند که هر ســرمایه ای را صرفا برای فرار از مالیات و لابد سود 
کردن، وارد ســینما کرده انــد. هیچ ضابطه ای هم برای ورود آنان مشــخص 

نمی کنند.
فرهاد اصلانی در نهایت تذکر داد: حتی همین هایی که این روز ها به اسم 
سرمایه گذار در ســینما مالیاتی هم نمی دهند، گاه تشکیلات و سازمان دهی، 

دارند؛ بی آنکه کسی بداند از کجا به سینما آمده اند و همچنان هم می آیند؟
تبلیغ رایگان مشاور آشنای رئیس جمهور 

برای شبکه سعودی!
در شرایطی که کشور با انواع مسائل فرهنگی مواجه است، مشاور فرهنگی 
رئیس جمهور برای رسیدگی به یک برنامه سرگرم کننده ورزشی به سخنگوی 

قوه قضائیه نامه نوشت!
حســام الدین آشــنا که قبلا برای توقف برخی از برنامه های آگاهی بخش 
صداوســیما، ازجمله »گاندو« تــلاش کرده بود و مدتی فعالیــت خود را به 
مطلب پراکنی علیه این برنامه  اختصاص داده بود، ناگهان نگران برنامه »90« 

و مجری آن شد.
مشــاور رئیس جمهور و نماینده قوه مجریه در شورای نظارت در نامه ای 
خطاب به حجت الاســلام و المسلمین محسنی اژه ای خواستار بررسی مجدد 
موضوع عادل فردوسی پور و برنامه 90 در شورای نظارت بر سازمان صداوسیما 

شد. 
نکته جالب این اســت که آشنا در این نامه، با اشاره به برنامه ورزشی یک 
شبکه ضدایرانی وابســته به رژیم سعودی از احتمال جذب مخاطب گسترده 
توسط این شــبکه گفته و به نوعی به تبلیغ برنامه این شبکه پرداخته است. 
نامه مشاور رئیس جمهور بلافاصله توسط این شبکه سعودی و سایر رسانه های 
فارســی زبان خارج کشور بازنشر شد و مورد توجه قرار گرفت. احتمالاً مدیران 
این شــبکه فارســی زبان می توانند با ضمیمه کردن نامه آقای آشنا از اربابان 

سعودی خود دستمزد بیشتری مطالبه کنند!
گفتنی اســت، مزدک میرزایی، مجری برنامه ای که مشاور رئیس جمهور، 
دلواپس پربیننده شدن آن شده، به خاطر اصرار یکی از نزدیکانش ترک وطن 
کرده و به شبکه وابسته به رژیم ضدایرانی و تجزیه طلب آل سعود پیوسته است. 
برخی اخبار حاکی است که میرزایی به دلیل اجرایی سرد و ضعیف، نتوانسته 

رضایت اولیه دست اندرکاران این شبکه را جلب کند.
تجلیل از ۴ هنرمند متعهد 

در مراسم شاهدان شیدایی
زمان جدید برگزاری مراسم پاسداشت شهدای هنرمند اعلام شد.

مراســم پاسداشت شهدای هنرمند باعنوان شــاهدان شیدایی روز شنبه 
بیست و سوم آذر 9۸ در حوزه هنری برگزار خواهد شد.

تجلیل از شهدای هنرمند و خانواده معظم شهدا و اجرای برنامه های ویژه 
فرهنگی هنری و ســخنرانی شخصیت ها و چهره های فرهنگی هنری ازجمله 

برنامه های این پاسداشت است.
در این مراســم از »مســعود نجابتی« به پاس حضور متعهدانه در رشته 
هنرهای تجســمی، »جمال شــورجه« کارگردان سرشــناس سینمای دفاع 
مقدس در حوزه ســینما، »محمد گلریز« به پاس سرودها و نغمات ماندگار و 
خاطره انگیزش در طول سال های دفاع مقدس و »مرتضی سرهنگی« به پاس 

تلاش شایسته در حوزه ثبت و نشر ادبیات دفاع مقدس تقدیر خواهد شد.
مرکز بســیج وزارت فرهنگ و ارشاد اســلامی با مشارکت سازمان بسیج 

هنرمندان کشور مراسم پاسداشت شهدای هنرمند کشور را برگزار می کنند.
انقلاب توئیتری با بریدن سرها 

و اهتزاز پرچم های سیاه تحقق یافت
عبارت »انقلاب توئیتری« ابداع وزارت امور خارجه آمریکا در هدایت وقایع 
فتنه ۸۸ در ایران بود. اما اینک پس از گذشــت 10 ســال، اسطوره  »انقلاب 
توئیتری« در حال مرگ اســت. زمانی این اصطلاح با شور و حرارت در مورد 
شورش های ایران )۲009( و برخی کشورهای دیگر به کار می رفت... دفتر اوباما 
پیوند تنگاتنگی با سیلیکون وَلی )محل اصلی شرکت های و موسسات سایبری 
در آمریکا( داشت، زیرا اینترنت را راهی برای برهم زدن آسایش مخالفان آمریکا 

قلمداد می کرد.
ایــن مطلبــی اســت کــه ریچــارد ســیمور در نشــریه بریتانیایــی 
NewStatesman نوشــته است. او ضمن  اشاره به اســتفاده ای که وزارت 
امورخارجــه آمریکا در اســتفاده از توئیتر و فیس بوک برای ایجاد آشــوب و 
اغتشاش در ایران ۸۸ انجام داد، به پایان گرفتن نقش این رسانه های مجازی 
پرداخته و ســپس کارنامه ســیاهی از فعالیت های آنها ارائه می دهد. ریچارد 
سیمور می نویسد: »امروز کمتر عبارت »انقلاب توئیتری« شنیده می شود و از 
دلایل آن از میان رفتن اعتبار و تازگی آن است. رسانه های اجتماعی به عنوان 
گونه ای از ارتباط دیگر چندان مهم تلقی نمی شــوند؛ این در حالی  اســت که 
توئیتر و فیسبوک در تحولات سیاسی فاجعه باری نقش داشته اند: گروه داعش 
آگاهانه جهت جذب نیرو و تشــکیل کمپین های پیام رســانی پیشرفته اش از 
رسانه های اجتماعی بهره برد و از این طریق یک ارتش جهانی شبه دینی برپا 
ساخت. »انقلاب توئیتری« واقعی با بریدن سرها و اهتزاز پرچم های سیاه بود 

که تحقق یافت.«
با این حساب چه ایده ای از انقلاب توئیتری باقی مانده درحالی که امثال 
توئیتر و فیس بوک به کار جاسوســی و جمــع آوری اطلاعات برای دولت های 
آمریکا و اســرائیل می آیند و محل رشد و ســازماندهی گروه های تروریستی 
مخوفــی همچون داعش هســتند و به قول ریچارد ســیمور »این غول های 
رســانه های اجتماعی در کار نظارت دولتی و جنگ ســایبری شریک دولت 

آمریکا هستند.«

چرا وزارت بهداشت 
با شیوع آنفلوآنزا غافلگیر شد؟

سرویس اجتماعی-
عملکرد وزارت بهداشــت در مواجهه با شیوع ویروس 
آنفلوآنزا نشان می دهد مدیران نظام سلامت کشور در مسئله 
پیشگیری و بهداشت راهی طولانی پیش رو دارند، چالشی 
که طرح تحول ســلامت و درمان محور شدن جامعه نقش 

به سزایی در آن دارند.
امســال آنفلوآنزا در کشور بر خلاف سه سال اخیر که خبری از 
شــیوع پردامنه این بیماری نبود به صورت قوی تر و گسترده شایع 
شد به گونه ای که بر اساس آخرین آمار بیش از ۸ هزار نفر مبتلا و 
۸1 نفر تاکنون قربانی این بیماری شده اند؛ این شرایط حتی سبب 

شد تا مدارس برخی از شهرها تعطیل شوند.
اما آنچه در مدت دو هفته اخیر سر و صدای زیادی به پا کرده 
است، کمیاب و حتی نایاب شدن واکسن و داروی آنفلوآنزا بوده است، 
مسئله ای که سبب افزایش قیمت واکسن و داروی این بیماری شد 
و به همین دلیل موجی از نارضایتی از عملکرد وزارت بهداشــت به 
عنوان متولی اصلی حوزه بهداشت و درمان کشور در مواجهه با شیوع 
آنفلوآنزا ایجاد شــده است. برخی معتقدند وزارت بهداشت آمادگی 
لازم برای کنترل این بیماری را نداشته و برخی دیگر بر این باورند 
که اطلاع رسانی ها و نحوه آگاهی بخشی دقیق و کافی نبوده است.

 افزایش تقاضا واکسن را بی اثر کرد!
علاوه بــر این موارد، برخی از اظهار نظرهای متناقض از ســوی 
مدیران وزارت بهداشــت سبب شده تا افکار عمومی بیش از پیش 
نســبت به بیماری آنفلوآنزا دچار سردرگمی شوند. تا پیش از شیوع 
گسترده این بیماری آنچه که به عنوان خبرهای پیرامون این بیماری 
در رســانه ها منتشر می شــد حول محور تزریق واکسن و راه های 
پیشــگیری بود اما طی یک هفته اخیر و گسترده تر شدن آنفلوآنزا 
و افزایش تقاضای واکسن، علیرضا رئیسی معاونت بهداشت وزارت 
بهداشت گفته است میزان اثرگذاری واکسن حدود 47 درصد است، 
سعید نمکی وزیر بهداشت نیز در اظهار نظری اثرگذاری این واکسن 
را حدود 30 درصد دانسته است، علاوه بر این برخی اظهارنظرها حتی 
حاکی از این اســت که تزریق واکسن در روزهای پیش رو که موج 
بیماری در حال خروج از کشــور اســت ثمربخش نیست و در واقع 
این واکســن باید از حدود دو هفته تا یک ماه قبل تزریق می شده 
اســت. این در حالی است که طی مدت اخیر موجی از تقاضا برای 
دریافت دارو و واکسن ایجاد شده که نهایتا منجر به کمبود واکسن 

در برخی مناطق کشور و افزایش قیمت دارو شد.
 انحصار تولید وزارت بهداشت را ناچار به واردات دارو کرد

البته که وزارت بهداشت با اقدام های فوری واکسن و داروی مورد 
نیاز بازار را تامین کرد که یکی از نکات جالب توجه وارد کردن داروی 
خارجی با توجه به وجود داروی داخلی بود! مســئله ای که کیانوش 
جهانپور، سخنگوی سازمان غذا و دارو اینچنین عنوان کرد: »700 
هزار عدد کپسول »اسلتامیویر« تولید داخل به زنجیره توزیع داروی 
کشور وارد شد، البته شرکت تولید کننده با وقفه دو ماهه تولید خود 
را آغاز کرد و نتوانســت به موقع این تعهد خود را انجام دهد. پیش 
از این نیز بیش از یک میلیون و 300 هزار کپســول اســلتامیویر 
خارجی به صورت فوریتی وارد شده بود که ظرف هفته های گذشته 
در شبکه بهداشتی کشور و داروخانه های منتخب توزیع شده بود و 
با ورود محصول تولیدی شرکت ایرانی و برنامه تولیدی این شرکت، 
عملا دپوی اســتراتژیک اسلتامیویر تا ماه های ابتدایی سال 99 نیز 

فراهم شده است.«
 وزارت بهداشت پاسخ دهد!

با این شرایط چند ابهام پیرامون اقدام های اخیر وزارت بهداشت 
در مواجهه با شیوع آنفلوآنزا وجود دارد.

نخست، باتوجه به اینکه کانون ویروس کشورهای همسایه بوده 
چرا وزارت بهداشت با رصد دقیق و کمک از سازمان جهانی بهداشت 

آمادگی لازم برای مقابله با این ویروس را ایجاد نکرد؟
دوم، چــرا پس از ایجاد موج اول شــیوع ویروس بازهم تدابیر 
کافــی برای جلوگیری از ابتلای بیش از ۸ هزار نفر و فوت ۸1 نفر 
اندیشیده نشد و وزارت بهداشتی که در ایجاد کمپین هایی همچون 
فشارخون مسبوق به سابقه است، به کمک رسانه ها کمپینی برای 

آگاهی بیشتر جامعه به راه نینداخت؟
سوم، اظهارات متناقض مدیران وزارت بهداشت درباره اثرگذاری 
واکسن آنفلوآنزا در حالی مطرح شده است که کشور با کمبود واکسن 
مواجه شده، با این شرایط این سؤال مطرح است که چرا تا پیش از 
شــیوع گسترده و غافلگیر شدن وزارت بهداشت و افزایش تقاضای 
مردم چنین اظهاراتی بیان نشده بود؟ آیا این عذر بدتر از گناه نیست؟!

و چهارم، وزارت بهداشــت نه تنها در زمینه تامین واکسن بلکه 
در زمینه تامین دارو نیز غافلگیر شد و به دلیل تولید انحصاری دارو 
توســط یک شرکت داخلی و بدعهدی این شرکت ناچار به واردات 
داروی خارجی شــد، با این شرایط سؤالی که وزارت بهداشت باید 
پاسخگو باشد این است که آیا نظارتی بر رویه تولید و تامین زنجیره 
دارو وجــود ندارد؟ و اگر دارد چرا با افزایش تقاضا داروی مورد نیاز 

نایاب شد؟
در پایان لازم به یادآوری است، تیرماه سال جاری سعید نمکی 
وعده آغاز فاز دوم طرح تحول سلامت با اولویت بهداشت بر درمان 
را داد، اما با وقوع شیوع آنفلوآنزا و ابتلای بیش از ۸ هزار نفر مشخص 
است وزارت بهداشت و درمان باید عزمی جدی تر برای ترویج اصول 
بهداشتی و پیشــگیری کننده در جامعه از خود نشان دهد چرا که 
یکی از اثرهای سوء طرح تحول عادت دادن جامعه به مسئله درمان 

بوده است!

اخبار ادبی و هنری

شهید مدافع حرم، روح الله طالبی)ره(: آخرتتان را به دنیای 
فانی نفروشید و بدانید در آنجا می خواهیم به خدا در قبال خون 
شهدا جواب پس بدهیم، نکند شرمنده امام حسین)ع( شویم.

هدیه به خوانندگان در پرتو وحی

آیا مردم را به نیکی دعوت 
و خودتان را فراموش می کنید!

»آیــا مــردم را به نیکی )و ایمان بــه پیامبری که صفات 

او آشــکارا در تــورات آمده( دعوت می کنیــد، اما خودتان 

را فرامــوش می نماییــد، با اینکه شــما کتاب )آســمانی( را 

می خوانید؟! آیا نمی اندیشید؟!«
بقره- ۴۴

صفحه 3
دو شنبه ۱۸ آذر ۱3۹۸
۱۲ ربیع الثانی ۱۴۴۱ - شماره ۲۲3۵۰

دختر شیخ زکزاکی با  اشاره به وضعیت او 
در زندان، گفت: وضعیت شیخ بسیار بد است 
و لازم است فشار بیشتری بر حکومت نیجریه 

وارد شود تا شیخ را بدون شرط آزاد کنند.
چهارمین نشست خبری جنایات زاریا و مطالبه 
آزادی شیخ زکزاکی با حضور سهیلا زکزاکی)دختر 
شــیخ زکزاکی( و دکتر ناصر)پزشــک معالج شیخ 
زکزاکی( به همت کانون همبستگی فرزندان شاهد 

برگزار شد.
در این نشست خبری، حسین عامریان دبیرکل 
کانون همبستگی فرزندان شاهد با تشریح جزییات 
روند درمان و حمایت های جمهوری اسلامی از شیخ 
زکزاکی گفت: در حال حاضر شرایط جسمی ایشان 
مناسب نیست و 43 ترکش در بدن ایشان قرار دارد 
و مســمومیت شدید کادمیم و سرب در بدن ایشان 
مشاهده شــده است، بنابراین همه بایستی حمایت 
حداقلی را از شیخ زکزاکی و آزادی ایشان انجام دهند.

حسین عامریان افزود: مستضعفین جهان ایران 
را مأمن خود می دانند و اگر این جایگاه حفظ نشود 
ما به انقلاب خیانت کرده ایم در این باره مسلما باید 
هزینه هایی پرداخت شــود بــرای اینکه این هزینه 
پرداخت نشــود باید همه یکصدا باشــند ما باید در 
این قضیه منافع امت اســلامی را در نظر بگیریم و 
اگر می خواهیم امت امام زمان باشــیم باید لوازم آن 

را فراهم کنیم.
وی افــزود: نامه ای هم به کشــورهایی که فکر 
می کنیم تاثیرگذار باشند مثل اردوغان نخست وزیر 
ترکیه، نخســت وزیر مالزی، رئیس جمهور روســیه 
و چنــد نهاد بین المللی درخصوص حقوق بشــر و 
کنوانسیون های بین المللی درخصوص شیعیان نیجریه 
و شخص شیخ زکزاکی مکاتبه کرده ایم وخواسته ایم 

نقش خود را در این باره ایفا کنند.
همچنین در ادامه این نشســت خبری، سهیلا 
زکزاکی )دختر شــیخ ابراهیم زکزاکی( به تشــریح 

اقدامات ضد انســانی حکومــت نیجریه و وضعیت 
جسمی شیخ زکزاکی پرداخته و گفت: اخیراً کشف 
شد که شــیخ علاوه  بر مشکلات متعدد دیگری که 
دارد دچار مســمومیت سرب و کادمیم شده است، 
این امر منجر به فشــار بیشتری بر حکومت شد که 
نتیجتاً بعد از آنکه مشخص شد آنها نمی توانند درمان 
مناسب را در نیجریه به سرانجام برسانند، اجازه یک 
سفر درمانی به هند را برایشان صادر کردند. سفری 
که کاملًا تحت نظارت سازمان امنیت نیجریه بود و 
متاسفانه توسط مسئولین امر، دچار خرابکاری شد و 
به گونه ای که بدون هیچ درمانی به نیجریه بازگشتند.

وی تصریح کرد: بیش از 4 ماه از برگشــت آنها 
می گذرد و در این مدت اجازه هیچ گونه درمانی داده 
نشده است. در ۵ دسامبر ۲019 همان دادگاهی که 
حکم درمان ایشــان را صادر کرده بود، دستور داد تا 
ایشان به زندان مرکزی ایالت کادونا منتقل شوند. ما 
اکنون از وضعیت ایشــان در زندان بی اطلاعیم و در 
حال حاضر فشــار بیشتری بر حکومت نیجریه لازم 

است تا ایشان را بدون شرط آزاد کنند.
در ادامه این نشست خبری، دکتر ناصر )پزشک 
معالج ایشان از نیجریه( نیز به ارائه توضیحاتی درباره 
روند بیماری و وضعیت جسمی شیخ زکزاکی پرداخت 
و اظهار داشت: مسمومیت ایشان با سرب و کادمیم 
بیشــتر به دلیل تجهیزات زندان و دستبندی که به 
ایشان بسته شده و گلوله هایی که در دست و سر او 
وجود دارد، اتفاق افتاده و موجب شده که مسمومیت 
به خون ایشــان منتقل شود. هر نوع اقدام خصمانه 
برای کشته شدن ایشــان صورت گرفته به گونه ای 
که 43 گلوله در ســر ایشان، 9 گلوله در دست او و 
بالای سر او پیدا شــده است که هر فرد دیگری به 
جای ایشان بود تا الان به شهادت رسیده بود و زنده 

ماندن ایشان شبیه معجزه است.
رایزنی ها با دولت نیجریه درباره شیخ زکزاکی 

در حال انجام است 
ســید عباس موســوی ســخنگوی وزارت امور 
خارجــه ایــران در پاســخ به پرســش خبرنگاران 

درخصوص آخرین وضعیت »شیخ ابراهیم زکراکی« 
و بــا توجه به دیدار اخیر نهاوندیان معاون اقتصادی 
ریاست جمهوری با »بوهاری« رئیس جمهور نیجریه 
در حاشیه نشست سران مجمع صادرکنندگان گاز 
در گینه استوایی اظهار داشت: در ملاقات اخیر دکتر 
نهاوندیــان و آقای بوهــاری رئیس جمهور نیجریه، 
موضوعات مختلف در حوزه روابط اقتصادی، تحولات 
منطقه ای و بین المللی و همچنین موضوع آقای شیخ 
زکزاکی مطرح شده و علاوه  بر این نیز در ملاقات ها و 
تماس های دیپلماتیک مستمری که در تهران و ابوجا 
داریم، گفت وگو پیرامون کمک جمهوری اســلامی 
ایران به حل مشکل در دستور کار قرار داشته است.
وی افزود: امیدواریم رایزنی ها و پیگیری ها یی که 
با دولت نیجریه در حال انجام است، موجب تسریع 

در حل و فصل این مسئله شود.
تجمع دانشجویان در حمایت از شیخ زکزاکی 

برای دومین روز متوالی
همچنین جمعی از دانشــجویان، طلاب و اقشار 
مختلف مردم روز گذشــته برای دومین روز متوالی 
در اعتراض به عدم حمایت دستگاه دیپلماسی از شیخ 
زکزاکــی مقابل در جنوبی وزارت امورخارجه تجمع 
کردند. دانشجویان روز شنبه نیز با برگزاری تجمعی 
خواســتار آزادی شــیخ زکزاکی از زندان و پیگیری 

دستگاه دیپلماسی درباره این مسئله شدند.
در این تجمع، دانشجویان پلاکاردها و تصاویری 
از شیخ زکزاکی در دست داشتند. دانشجویان در این 
مراســم با سر دادن شعارهایی همچون »دیپلماسی 
ضعیف قاتل شیخ شریف«، »سازش با مستکبر خیانت 
است به قرآن«، »چهره شیخ شد کبود، دیپلماسیت 
همین بــود؟«،، »زکزاکی، زکزاکی خدا نگهدار تو«، 
»خمینی آفریقا آزاد باید گردد« و »هیهات منا الذله« 
ضمن انتقاد از انفعال دســتگاه سیاست خارجه، از 
حاکمان نیجریه خواســتند که هرچه سریعتر شیخ 

زکزاکی را آزاد کنند.

معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه روابط 
سیاسی ایران و عمان در عالی ترین سطح قرار 
دارد، گفت: حجم تجــارت خارجی ایران در 
سخت ترین شرایط تحریم بیش از ۱۰۰ میلیارد 
دلار در سال است که عمان می تواند در بخش 

زیادی از این تبادلات تجاری سهیم باشد.
اسحاق جهانگیری روز گذشته در دیدار »علی بن 
مســعود الســنیدی« وزیر صنعت و تجارت عمان 
از آمادگی جمهوری اســلامی ایران برای توســعه 
مناســبات دوجانبه و چند جانبه با عمان خبر داد 
و گفت: افزایش حجم مبادلات تجاری فیمابین که 
در ســال گذشته به 1/3 میلیارد دلار رسید، بیانگر 

رشد قابل توجه روابط اقتصادی دو کشور است، اما 
هنوز تا رسیدن به نقطه مطلوب فاصله زیادی داریم.

جهانگیری با  اشاره به نقش کمیسیون مشترک 
همکاری های ایران و عمان در زمینه ســازی برای 
افزایــش حجم مبادلات تجاری فیمابین گفت: این 
کمیسیون باید راه های توسعه روابط و موانع پیش 
رو را شناســایی و با تقویت روابط بخش خصوصی 
دو کشــور، زمینه سرعت بخشیدن و افزایش حجم 

مبادلات تجاری را فراهم کند.
معــاون اول رئیس جمهــور با تاکیــد بر اینکه 
ایران علاقمند اســت در بین کشــور های حاشیه 
خلیج فارس بالاترین حجم مبادلات تجاری را با عمان 

داشــته باشد، افزود: حجم تجارت خارجی ایران در 
سخت ترین شرایط تحریم بیش از 100 میلیارد دلار 
در سال است که عمان می تواند در بخش زیادی از 

این تبادلات تجاری سهیم باشد.
 جهانگیری با  اشاره به لغو روادید ایران برای اتباع 
عمان و تســهیل در صدور روادید عمان برای اتباع 
ایرانی و نیز برقراری پرواز مســتقیم بین دو کشور، 
گفت: این گونــه اقدامات و تقویت همکاری های دو 
کشــور در بخش ترانزیت و کشتیرانی نیز می تواند 
به ارتقاء حجم مبادلات تجاری فیمابین کمک کند.
وزیر صنعت و تجارت عمان نیز در این دیدار با 
 اشــاره به رفت و آمد و ارتباط میان تجار دو کشور 

و حضــور 30 تاجر عمانــی در هیئت همراهش در 
سفر به ایران گفت: ملاقات ها و دیدار های سازنده ای 
میان تجار دو کشور انجام شده و زمان آن فرا رسیده 
است که جهش بزرگی در روابط و مناسبات تجاری 

فیمابین داشته باشیم.
وزیر صنعــت و تجارت عمان از تســهیلات و 
امکانات موجود برای گردشــگری سلامت و زیارت 
در ایران برای اتباع عمان ابراز خرســندی و خاطر 
نشان کرد: روابط اقتصادی و تجاری دو کشور نیازمند 
جهشی بزرگ است که امیدوارم با حمایت مقامات 
عالی رتبه دو کشور بتوانیم به این هدف مهم دست 

پیدا کنیم.

نماینده رهبر معظم انقلاب در شورایعالی 
امنیت ملی با بیان اینکه در انتخابات پیش رو 
یکی از مباحثی که باید از کاندیداها مطالبه 
شود، تصحیح روند خصوصی سازی در کشور 
از  ناشی  را  است، مشکلات خصوصی سازی 
ضعف در احراز اهلیت و نبود نظارت شایسته 
پس از واگذاری دانســت و گفت: مهم ترین 

مسئله، عدم تکرار  اشتباهات است.
جمعی از نمایندگان شرکت های کشت وصنعت 
دشت مغان، آذرآب و هپکوی اراک با عضو مجمع 

تشخیص مصلحت نظام دیدار کردند.
به گزارش رجانیوز، جلیلی در بخشی از سخنان 
خود، چرایی روند مشــکل آفرین خصوصی سازی 
در بیش از یک دهه گذشــته را علت تشکیل این 
نشســت خواند و گفت: در نقاط مختلف کشــور 
برخی از فرصت هایی که می توانســت به اقتصاد 
کشور بهبود ببخشد، در روند خصوصی سازی های 
اخیر دچار عوارض منفی شده و تبدیل به تهدید 

شده است.
نماینــده رهبر معظم انقلاب در شــورایعالی 
امنیت ملی با اشاره به اظهارات فعالان کارگری در 
این نشســت، بیان داشت: آنچه که از نمایندگان 
کارکنان حاضر در این جلسه شنیدیم، همگی از سر 
دلسوزی نسبت به کشور و نظام بود و دغدغه آنها 

حفظ و پیشرفت فرصت های صنعتی کشور است.
وی گفت: این بسیار ارزشمند است که دغدغه 
این عزیــزان صرفا معطوف به حقوق معوقه خود 
نیســت بلکه انتظار دارند تا این شرکت ها مجددا 
به وضعیــت مطلوب خود بازگردند و در مســیر 
رشــد صنعتی قرار گیرند. حضور این شــرکت ها 
در عرصه صنعت کشور از جمله فرصت های ملی 
اســت که متعلق به افراد نبوده و باید به بهترین 

شکل اداره شوند.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام بسیاری 
از این مشکلات را ناشی از ضعف در احراز اهلیت 
و نبود نظارت شایســته پس از واگذاری دانست 
و اظهــار داشــت: مهم ترین مســئله، عدم تکرار 

 اشتباهات است.
جلیلی تصریــح کرد: باید با اصــلاح فرآیند 
خصوصی ســازی مانــع از هدر رفــت و تعطیلی 

سرمایه ها و فرصت های ملی شویم.
نماینده رهبر معظم انقلاب در شورایعالی امنیت 
ملی خاطرنشان کرد: در انتخابات پیش رو یکی از 
مباحثی که باید از کاندیداها مطالبه شود، تصحیح 

روند خصوصی سازی در کشور است.
وی با اشاره به جنگ اقتصادی تحمیلی از سمت 
دشمن، گفت: در شرایطی که آمریکا شرکت های 
مهم صنعتی را تحت فشار قرار می دهد، نباید سوء 

تدبیرها این فشار را مضاعف کند.
در ابتــدای این نشســت محمــد جانمکی، 
رئیس شــورای اســلامی کارکنان شرکت صنایع 
آذرآب، گفــت: بخــش عمــده ای از مشــکلات 
خصوصی ســازی ناشــی از عدم اهلیت کســانی 
 است که شــرکت های صنعتی به آن واگذار شده 

است.
نماینده کارگران آذرآب با بیان نقش شورای 
اسلامی کارکنان شــرکت در ایجاد پل ارتباطی 
میان کارگران و مســئولین، تصریح کرد: علیرغم 
پیگیری هایی که انجام شــده، مشکلات کاهش 
نیافته اســت. روند خصوصی سازی این شرکت از 

سال ۸۲ آغاز شد.
وی اظهار داشت: آذرآب در دوران دفاع مقدس 
ســه بار از جانب رژیم بعث عراق مورد حمله قرار 
گرفت ولی پابرجا ماند اما متاسفانه مدیریت غلط 

این سرمایه ملی را تا مرز تعطیلی کشانده است.
غلط مریم رجوی 

علیرضا حمیدی، از کارکنان شــرکت آذرآب 
نیز در این نشســت تأکید کرد: چرا اســتاندار و 
مســئولان آن پیگیر مطالبات و معوقات کارگران 
نبودند و دو سال آنها را سرگردان کردند تا دشمن 
سوءاستفاده کند؟ مریم رجوی نجس که دستش 
به خون 17هزار جوان کشــور من آلوده اســت، 

بداند که ما خودمان می توانیم حقوقمان را مطالبه 
 کنیم و او غلط کرده است که بخواهد از ما حمایت 

بکند.
همچنین، ســید امیر میرناصــری از فعالان 
کارگــری شــرکت هپکو با اشــاره به ســخنان 
جانمکی، بیان داشــت: هرچه به عنوان مشکلات 
 شــرکت آذرآب گفته شــد، همان درد هپکو نیز 

هست.
وی با بیان نمونه های متعددی از خدمت رسانی 
شرکت هپکو به صنایع حساس کشور، اظهار داشت: 
ســابقه این شرکت نشان می دهد که در ۲0 سال 
گذشته، هپکو در خدمت برخی صنایع مهم کشور 
بوده و قطعات مورد نیاز آنها را تامین کرده است، 
به همین خاطر این سؤال پیش  می آید که چرا با 
روند تحمیلی  اشتباه، هپکو و آذرآب اراک را دچار 
مشکلاتی کردند که امروز به سختی بر پاهای خود 
ایستاده اند؟ آیا دست نفوذی ها در کار بوده است؟

فیروز احمدی، عضو تیــم پیگیری واگذاری 
شرکت کشــت وصنعت دشــت مغان نیز گفت: 
رئیس دیوان محاسبات اعلام کرد که بزرگ ترین 
تخلف مالی 40 سال گذشته در واگذاری کشت و 
صنعت بوده اســت؛ بنابر اظهارات مقامات رسمی 
کشور باید گفت که دستگاه قضایی باید وضعیت 

را به زمان سابق برگرداند.

در نشست خبری چهارمین سال »جنایت زاریا« مطرح شد

وضعیت سلامت شیخ زکزاکی رو به افول است

جهانگیری در دیدار با وزیر صنعت و تجارت عمان؛

حجم تجارت خارجی ایران در سخت ترین شرایط تحریم 
بیش از ۱۰۰ میلیارد دلار در سال است

جلیلی در دیدار با فعالان کارگری:

تصحیح روند خصوصی سازی از كاندیداهای مجلس مطالبه شود

بخش ادب و هنر-
از شاعران متعهد کشورمان در  چندتن 
گفت وگو با کیهــان، فرصت ها و تهدیدات 
فضای مجازی در عرصه شعر را تشریح کردند.

حجت الاسلام محمد
حسین انصاری نژاد شاعر 
انقلابــی و نام آشــنای 
کشــورمان در گفت وگو 
با کیهــان با اشــاره به 
فرصت هــا و تهدیدهای 
فضــای مجــازی گفت: 
اگر به فضای مجازی به 
عنوان دهکــده کوچک 
جهانــی نــگاه کنیــم، 

خواهیم دید که این فضا باعث برداشــته شــدن فاصله ها 
شده بسیاری از مطالب مفید علمی، ادبی و... را با کمترین 
هزینه و زمان می توانیم به دست آوریم و از آن بهره مند شویم.

حجت الاســلام انصاری نژاد افــزود: همچنین 
فضای مجازی باعث انتشــار سریع اخبار و مطلع 
شــدن مردم از اتفاقات روز شــده است و همین 
موضوع نیز یکی از ویژگی های مهم فضای مجازی 
اســت. اما اگر در این دنیای مجازی تشــخیص 
درستی نداشته باشیم و با آگاهی کامل و درست از 
آن استفاده نکنیم این فرصت ها تبدیل به تهدیدات 

جدی می شود.
وی در خصوص تهدیدها و آفات فضای مجازی، 
گفت: در حوزه شــعر، بسیاری از شاعران جوان و 
تازه کار در اینستاگرام صفحه  شخصی ساخته اند 
و به نشر اشعارشان می پردازند. وقتی بعد از انتشار 
اشعارشــان با اســتقبال مخاطبان و تعداد بالای 
پسند)لایک( مواجه می شوند فکر می کنند به جایی 
رسیده اند و شعرشان کاملا درست و بی نقص و در 
سطح بالایی قرار دارد. همین امر سبب ایستایی آنها 
می شود و آنها را از پیشرفت حقیقی باز می دارد.

محمدرضا وحید زاده 
پژوهشــگر  و  شــاعر 
ادبی کشــورمان نیز در 
و  فرصت ها  خصــوص 
آفت های فضای مجازی 
به کیهان گفت: فضای 
واقعیت  یــک  مجازی 
روی  که  اســت  عینی 
همه ساحت های زندگی 
سایه انداخته و همه چیز 

را دســتخوش تغییر کرده است از جمله فضای شعر که 
بخش مهمی از زندگی شاعر است.

وی افــزود: فضــای مجازی به طــور طبیعی 
فرصت هایی در اختیار مــا قرار داده که تا کنون 

وجود نداشــته، به عنوان مثال امکان گفت وگوی 
مســتقیم شــاعر با مخاطب، دریافت مســتقیم 
واکنش ها، رساندن اشعار بدون واسطه به مخاطب، 
تاثیری پذیری بیشتر و درست از اشعار و مطالب 

شاعران دیگر و دریافت اطلاعات جدید و به روز.
وحیدزاده بــا بیان اینکه تا قبــلا از به وجود 
آمدن فضای مجازی چنین امکانی در این سطح 
و این گستردگی نبوده و این اتفاق مبارکی است، 
خاطرنشــان کرد: همین ارتباط بدون واســطه، 
مســتقیم و تعاملی اگر بدون تمهیدات لازم و از 
پیش مشخص شده انجام شود آفت هایی دارد که 

ازجمله آن پوپولیسم است.
این پژوهشــگر ادبی کشــورمان تاکید کرد: 
بسیاری از شاعران با اســتفاده از فضای مجازی 
برای افزایش اطلاعات و اشــراف بیشتر شعر بهره  
برده اند و با نوع واکنش مخاطبان شان آشنا شده اند 
و از آن جهت عمق بخشیدن به اشعارشان استفاده 

کرده اند.
 وحیــدزاده گفت: در عین حال بســیاری از 
شــاعران نیز مقهور فضای مجازی شــده اند و به 
جای آنکه فضای مجــازی را برای تحقق اهداف 
و پیشــرفت خود به خدمت بگیرند، خودشان در 
خدمت فضای مجــازی قرار گرفته اند. همین امر 
باعث شــده اشعارشــان به سمت سطحی شدن، 

کم مایه شدن و ابتذال حرکت کند.
وی یادآور شد: این مسئله نشان می دهد فضای 
مجازی ذاتاً دارای ویژگی خاصی نیست و ما با توجه 
به شرایط و حال خودمان با آن برخورد می کنیم، 
هم زمینه این را دارد که مخاطبان را بهتر بشناسیم 
و هم این زمینه را فراهم کرده که به سمت ابتذال، 
دریافت پسند بیشتر، خیال  و اندیشه تنُُک تر برویم.

اردســتانی  مبین 
جــوان  شــاعران  از 
در  نیــز  کشــورمان 
خصوص مسئله فضای 
مجازی به کیهان گفت: 
رســانه های چابکــی 
در  مجازی  فضای  در 
زمان ممکن  کمترین 
مخاطب را از تازه ترین 
شاعران  ســروده های 

بهره منــد می کند. همچنین مجال ســاده ای برای 
ارتباط ســریع و بی واســطه بین مخاطب و شاعر 

فراهم می کند.
وی افــزود: در مقابل هر اثر ضعیفی به کمک 
تعامل ها و بازی های مناسب این رسانه ها با اقبال 
ظاهری پررنگ و چشمگیر مواجه می شود و تمیز 
سره از ناسره را برای مخاطب عادی سخت می کند.

پیدا و پنهان فضای مجازی در گفت وگو با شاعران انقلاب


